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DAMES EN HEREN,

Uw commissie heeft dit wetsvoorstel besproken tij-
dens haar vergadering van 1 juni 2016.

I. — TOELICHTING DOOR DE HEER 
BRECHT VERMEULEN, HOOFDINDIENER 

VAN HET WETSVOORSTEL

De heer Brecht Vermeulen, (N-VA), hoofdindiener 
van het wetsvoorstel, wijst erop dat de voetbalwet werd 
gestemd eind 1998 met het oog op EURO 2000, dat 
in België en Nederland werd georganiseerd. Ook alle 
buurlanden hebben gelijkaardige wetgeving gestemd. 
De spreker is zelf al bijna 20 jaar betrokken bij het be-
stuur van een voetbalclub die volgend jaar in de eerste 
klasse B zal aantreden.

Vorig jaar rond deze tijd hebben de Koninklijke 
Belgische Voetbalbond en verschillende van haar 
deelorganisaties goedkeuring gegeven aan de compe-
titiehervorming. Na het overgangsseizoen, dat zopas 
is afgelopen, wordt de nieuwe competitie van kracht.

In de huidige voetbalwet zijn een aantal bepalingen 
vermeld, die door de competitiehervorming zonder 
voorwerp zijn geworden, terwijl de nieuwe situatie nog 
niet in de voetbalwet is opgenomen. Spreker wenst van 
de gelegenheid gebruik te maken om daaraan nog een 
aantal zaken te verbeteren en aan te vullen op basis van 
zijn persoonlijke ervaring en op basis van deskundigen 
uit het werkveld. Sinds juli vorig jaar is hij gestart met 
een informele informatieronde bij verschillende politiezo-
nes die een eerste of tweede klasse club in hun gebied 
hebben als ook bij clubs uit eerste en tweede klasse 
zelf. Ook de KBVB, de Pro League en anderen werden 
gepolst. Dit heeft geleid tot een tekst die in de voorbije 
weken en maanden regelmatig werd aangevuld en 
aangepast. Daarna werd de tekst bezorgd aan het wet-
gevend secretariaat van de Kamer en op 26 mei 2016 
werd het wetsvoorstel in overweging genomen.

In de tekst zitten een aantal krachtlijnen:

1. Vanaf het seizoen 2016-2017  zal het Belgische 
voetbal helemaal anders georganiseerd worden. Het 
betaald voetbal wordt opgedeeld in reeks 1A (16 clubs, 
onveranderd) en 1B (8  clubs in plaats van 17  nu in 
tweede klasse). Hieronder staat het amateurvoetbal.

MESDAMES, MESSIEURS,

Votre commission a examiné cette proposition de loi 
au cours de sa réunion du 1er juin 2016.

I. — EXPOSÉ DE M. BRECHT VERMEULEN, 
AUTEUR PRINCIPAL DE LA PROPOSITION DE LOI

M.  Brecht Vermeulen, (N-VA), auteur principal de 
la proposition de loi, souligne que la loi football a été 
adoptée, fi n 1998, en vue de l’EURO 2000 organisé en 
Belgique et aux Pays-Bas. Tous les pays voisins ont 
également adopté une législation similaire. L’orateur est 
lui-même engagé depuis près de 20 ans dans l’admi-
nistration d’un club de football qui évoluera en première 
division B l’année prochaine. 

Il y a près d’un an, l’Union royale belge des sociétés 
de football et plusieurs de ses organisations consti-
tutives ont approuvé la réforme des compétitions. La 
nouvelle forme de compétition entrera en vigueur après 
la saison de transition qui vient de s’achever. 

La loi football actuelle contient une série de dispo-
sitions qui sont devenues sans objet à la suite de la 
réforme de la compétition, alors que la nouvelle structure 
n’est pas encore prise en compte par cette loi football. 
L’intervenant tient à profi ter de l’occasion pour amélio-
rer encore certains aspects de cette loi et la compléter 
sur la base de son expérience personnelle et des avis 
d’experts du terrain. Depuis le mois de juillet de l’année 
dernière, il a interrogé de manière informelle plusieurs 
zones de police qui comptent un club de  première 
ou deuxième division sur leur territoire ainsi que des 
clubs de première et deuxième divisions eux-mêmes. 
L’URBSFA, la Pro League et d’autres instances ont 
également été consultées. Ces consultations ont abouti 
à un texte qui a été régulièrement complété et adapté 
au cours des dernières semaines et des derniers mois. 
Ce texte a ensuite été transmis au secrétariat législatif 
de la Chambre et la proposition de loi a été prise en 
considération le 26 mai 2016.

Le texte contient un certain nombre de lignes 
directrices:

1. À partir de la saison 2016-2017, le football belge 
sera organisé d’une manière totalement différente. Le 
football professionnel sera subdivisé en une première 
division 1A (16 clubs, situation inchangée) et une pre-
mière division 1B (8 clubs au lieu de 17 clubs actuel-
lement en division 2). Le football amateur évoluera à 
l’échelon inférieur.
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2. Uit wetenschappelijk onderzoek blijkt dat het aantal 
voetbalgerelateerde incidenten waarbij fysiek geweld 
gebruikt wordt daalt. Toch stijgt het aantal PV’s dat 
de voetbalcel uitschrijft. Vorig jaar kopte Het Laatste 
Nieuws: “Opnieuw meer hooligans in ons land”, daarna 
kwam de Voetbalcel met de cijfers over het afgelopen 
seizoen en was de kop: “Geweld bij voetbalwedstrijden 
blijft toenemen”. Dergelijke negatieve krantenkoppen 
ondermijnen het familievriendelijk karakter (“voetbal 
is een feest”) waar de Voetbalcel onder leiding van 
Jo van Hecke zelf voortrekker in was. Van verschillende 
veiligheidsverantwoordelijken kreeg spreker te horen dat 
de aandacht te veel gaat naar het schrijven van PV’s, 
met bijkomende politie-inzet tot gevolg terwijl het doel 
er net in moet bestaan om minder repressief te werken.

3. Daarnaast kunnen we vaststellen dat problemen 
met voetbalsupporters niet louter in het betaald voetbal 
(eerste en tweede klasse) zitten. Zo zijn er verschil-
lende traditieclubs met een grote aanhang die nu in het 
amateurvoetbal zitten (bijvoorbeeld Beerschot-Wilrijk, 
RC Mechelen, La Louvière, Aalst). Ook bij beloften- 
en vrouwenwedstrijden van enkele grote clubs zijn er 
problemen vastgesteld (Club Brugge versus AA Gent 
beloften-bekerfinale, Anderlecht versus Standard-
vrouwen). Momenteel is de voetbalwet niet van toepas-
sing op dergelijke wedstrijden.

De spreker vervolgt dat de tijd dringt want de competi-
tie start reeds eind volgende maand. Tegen dan moeten 
de noodzakelijke wijzigingen in de plenaire vergadering 
zijn goedgekeurd, in het Staatsblad zijn verschenen en 
van kracht zijn geworden.

Begin deze week vernam de spreker echter dat er 
nog een aantal tekstwijzigingen zouden nodig zijn. Ook 
een aantal adviezen moeten nog worden ingewonnen, 
met eventuele tekstwijzigingen tot gevolg. Daarenboven 
hebben de rellen na de wedstrijd Antwerp-Eupen ge-
toond dat er ook nog verduidelijkingen en verbeteringen 
moeten komen aan het luik van mensen met een sta-
dionverbod. Men zit nu gevangen tussen de tijdsdruk 
voor de competitie enerzijds en anderzijds het feit dat de 
huidige tekst nog niet matuur is om te stemmen. Vandaar 
dat spreker voorstelt om het het voorstel niet in te trek-
ken maar te vervangen door een globaal amendement.

2. Il ressort d’une étude scientifi que que le nombre 
d’incidents liés au football impliquant un recours à la 
violence physique diminue. Pourtant, le nombre de 
procès-verbaux dressés par la Cellule football est en 
augmentation. L’année dernière, Het Laatste Nieuws 
publiait un article intitulé: “Opnieuw meer hooligans in 
ons land” (traduction: Nouvelle fl ambée du hooliga-
nisme dans notre pays). La Cellule football a ensuite 
communiqué les chiffres pour la saison écoulée et le 
même journal titrait “Geweld bij voetbalwedstrijden 
blijt toenemen” (traduction: La violence à l’occasion de 
matches de football continue à augmenter). De telles 
manchettes négatives compromettent le caractère fami-
lial des matches de football (“le football est une fête”) 
initié par la cellule football elle-même sous la direction 
de Jo Van Hecke. Plusieurs responsables en matière de 
sécurité ont indiqué à l’intervenant que l’on se concentre 
trop sur la rédaction de procès-verbaux, ce qui entraîne 
une mobilisation policière supplémentaire, alors qu’il 
faudrait précisément tendre vers une approche moins 
répressive. 

3. Nous pouvons par ailleurs constater que les pro-
blèmes liés aux supporters de football ne touchent pas 
seulement le football rémunéré (première et deuxième 
divisions). Il y a ainsi plusieurs clubs traditionnels drai-
nant beaucoup de supporters qui ont rejoint les rangs 
du football amateur (par exemple Beerschot-Wilrijk, 
RC Mechelen, La Louvière, Alost). On a également 
constaté des problèmes lors de rencontres d’espoirs et 
d’équipes féminines de quelques grands clubs (fi nale 
de la coupe des espoirs entre le FC Bruges et La 
Gantoise, Anderlecht — Standard chez les femmes). À 
l’heure actuelle, la loi football ne s’applique pas à de 
tels matches. 

L’intervenant ajoute que le temps presse car la 
compétition reprend dès la fi n du mois prochain. D’ici 
là, les nécessaires modifi cations doivent être adoptées 
en séance plénière, être publiées au Moniteur belge et 
entrées en vigueur.

Au début de cette semaine, le membre a toutefois ap-
pris qu’il faudrait encore apporter un certain nombre de 
modifi cations au texte. Plusieurs avis doivent également 
être encore demandés, qui pourraient aussi déboucher 
sur d’éventuelles modifi cations du texte. En outre, les 
échauffourées qui se sont produites à l’issue du match 
opposant l’Antwerp à Eupen ont montré la nécessité 
d’apporter encore des précisions et des améliorations 
au volet des personnes frappées d’interdiction de stade. 
On est aujourd’hui coincé entre la proximité de la com-
pétition, d’une part, et le fait que le texte actuel n’est pas 
encore prêt pour être voté, d’autre part. L’intervenant 
propose dès lors de ne pas retirer la proposition mais 
de la remplacer par un amendement global.
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Dit amendement (DOC 54  1849/002) vervangt de 
artikelen 2 tot 24 van het wetsvoorstel tot wijziging van 
de wet van 21 december 1998 betreffende de veiligheid 
bij voetbalwedstrijden door een nieuwe tekst die bestaat 
uit artikelen 2,3 en 4.

Het wetsvoorstel voorziet enerzijds in een aanpassing 
van de voetbalwet naar de nieuwe competitieformule 
en een grondige herziening van de voetbalwet, waarbij 
onder meer een nieuwe categorie voetbalwedstrijden 
(“amateurwedstrijd met nationaal veiligheidsrisico”) en 
3  categorieën bestraffingen worden ingevoegd. Nog 
niet alle belanghebbenden hebben hun advies over 
het wetsvoorstel geformuleerd. Daarnaast is het onder-
tussen duidelijk geworden dat er ook nog bijkomende 
wijzigingen wenselijk zijn (o.a. over mensen met een 
stadionverbod). Omdat de nationale voetbalcompetitie 
van start gaat op vrijdag 29  juli 2016, wordt ervoor 
geopteerd om in eerste instantie enkel de technische 
wijzigingen door te voeren. Op die manier wordt de 
veiligheid tijdens voetbalwedstrijden verzekerd en een 
juridisch vacuüm vermeden. 

Door de nieuwe competitieformule wordt er een on-
derscheid gemaakt tussen het profvoetbal en amateur-
voetbal. Hieronder bevindt zich het provinciale voetbal. 
Vanaf het seizoen 2016-2017 zullen er nog 24 profclubs 
zijn in plaats van 34 clubs. Met dit voorstel wil de in-
diener duidelijk maken dat de defi nitie van nationale 
voetbalwedstrijd uit artikel 2, 2°, van de voetbalwet van 
toepassing is op deze 24 clubs. 16 clubs komen uit in 
Competitie van het Betaald Voetbal 1A en 8 clubs in 
Competitie van het Betaald Voetbal 1B.

De overige artikels zijn wijzigingen die oude bepalin-
gen als “derde klasse” en “bevordering” actualiseren.

II. — ALGEMENE BESPREKING

De heer Eric Thiébaut (PS) vindt het wetsvoorstel 
zoals gewijzigd door het amendement nummer 1 een 
gezonde tekst maar een algemene evaluatie van de 
voetbalwet blijft dringend nodig. Het amendement 
behelst een goede aanpassing van de wet aan de 
gewijzigde structuur van onze voetbalcompetitie, maar 
de impact ervan op onze politiezones, op de lokale 
overheden en op de clubs moeten grondig worden gee-
valueerd. Zo is spreker zelf actief betrokken bij een club 
in provinciale waar met veel vrijwilligers wordt gewerkt. 
In elk geval mogen er geen meerkosten zijn noch voor 
de gemeenten, noch voor de politiezones, noch voor 
de amateurclubs.

Cet amendement (DOC 54 1849/002) tend à rempla-
cer les articles 2 à 24 de la proposition de loi modifi ant 
la loi du 21 décembre 1998 relative à la sécurité lors des 
matches de football par un nouveau texte qui comprend 
des articles 2, 3 et 4.

La proposition de loi vise à adapter la loi football en 
fonction de la nouvelle formule de la compétition, ainsi 
qu’à réviser en profondeur la loi football, notamment en 
insérant une nouvelle catégorie de matches de football 
(“matche de football amateur présentant un risque pour 
la sécurité nationale”) et trois catégories de sanctions. 
Toutes les parties intéressées n’ont pas encore rendu 
un avis sur la proposition de loi à l’examen. Dans l’inter-
valle, il est également apparu clairement que d’autres 
modifi cations sont encore souhaitables (notamment en 
ce qui concerne les personnes frappées d’interdiction 
de stade). Dès lors que la compétition nationale de 
football débute le vendredi 29 juillet 2016, on a choisi 
de ne procéder qu’aux modifi cations techniques dans 
un premier temps, ce qui permettra d’assurer la sécu-
rité durant les rencontres de football et d’éviter un vide 
juridique.

En raison de la nouvelle formule de la compétition, 
une distinction est établie entre le football profession-
nel et le football amateur, dont le football provincial fait 
partie. À partir de la saison 2016-2017, il y n’y aura plus 
que 24 clubs professionnels au lieu de 34. Par cette 
proposition, l’auteur entend indiquer clairement que la 
défi nition de match de football national prévue à l’article 
2, 2°, de la loi football s’applique à ces 34 clubs. Seize 
clubs sont issus de la division Football rémunéré 1A et 
8 club de la division Football rémunéré 1B. 

Les autres articles ont trait à des modifi cations qui 
actualisent d’anciennes notions telles que “troisième 
division” et “promotion”.

II. — DISCUSSION GÉNÉRALE

M. Eric Thiébaut (PS) estime que la proposition de 
loi, telle qu’elle a été modifi ée par l’amendement n° 1, 
constitue un texte sain. Une évaluation générale de 
la loi football reste toutefois indispensable de toute 
urgence. L’amendement adapte intelligemment la loi 
aux modifi cations de la structure de notre compétition 
de football, mais son impact sur nos zones de police, 
sur les pouvoirs locaux et sur les clubs doit être évalué 
en profondeur. L’intervenant est lui-même activement 
impliqué dans un club au niveau provincial qui fonc-
tionne avec de nombreux volontaires. En tout état de 
cause, les nouvelles mesures ne peuvent engendrer de 
coûts supplémentaires ni pour les communes, ni pour 
les zones de police, ni pour les clubs amateurs. 
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Mevrouw Vanessa Matz (cdH) vindt dat het gaat 
om een goed gestructureerd wetsvoorstel. Haar enige 
bezorgdheid is de uitbreiding van het toepassingsge-
bied van de voetbalwet tot amateurwedstrijden die een 
nationaal veiligheidsrisico kunnen inhouden. Immers, 
dit dreigt extra kosten te veroorzaken met name voor 
amateur- en jongerenclubs. Wat als de club de verplichte 
bijkomende veiligheidsvoorzieningen niet kan fi nancie-
ren? Dit probleem moet absoluut worden opgelost.

Daarnaast houdt de terminologie “nationaal veilig-
heidsrisico” automatisch een verband in met de analyse 
van de dreiging. Met andere woorden welke is de relatie 
van dit dispositief met het OCAD? De lokale overheden 
beschikken op dit vlak over zeer beperkte middelen.

De heer Alain Top (sp.a) vindt een aantal goede 
voorstellen terug in de tekst maar formuleert volgende 
bedenkingen. Zelfs voor de auteur zelf is een algemene 
evaluatie van de voetbalwet noodzakelijk; ook de uitbrei-
ding van het toepassingsgebied moet worden geëva-
lueerd. Immers bij degradatie behoudt een club vaak 
een groot aantal supporters, waardoor een substantieel 
veiligheidsrisico kan ontstaan bij bepaalde wedstrijden 
in de lagere klassen. In elk geval moeten de implicaties 
worden nagegaan voor de clubs, de bond, de lokale 
besturen en de politiezones.

Het is verder correct dat de wet dringend moet worden 
aangepast aan de nieuwe structuur van onze competitie, 
maar dat wisten we al langer. Spreker pleit er dan ook 
voor om hoorzittingen te organiseren met een aantal 
belanghebbenden.

De heer Gilles Vandenburre (Ecolo-Groen) merkt 
op dat zijn partij gekant is tegen de in artikel 11 van het 
wetsvoorstel voorziene sanctie, waarbij aan een minder-
jarige boven de 14 jaar een stadionverbod voor een duur 
van drie maanden tot vijf jaar kan worden opgelegd op 
het ogenblik van de feiten. Daarnaast heeft hij dezelfde 
bedenkingen als de vorige sprekers. Er moet zo vlug 
mogelijk een evaluatie van de voetbalwet gebeuren, 
bij voorkeur in deze commissie. Bovendien vraagt hij 
zich af wie de bijkomende kosten tengevolge van deze 
regeling zal dragen, met name de veiligheidsrisico’s bij 
amateurwedstrijden.

Ten slotte vraagt spreker meer uitleg bij de in artikel 
22 ingevoerde onmiddellijke inning van een boete voor 
wie in het bezit is van pyrotechnische voorwerpen.

Mevrouw Françoise Schepmans (MR) is voorstander 
van het wetsvoorstel, maar pleit ook voor een algemene 
evaluatie van de voetbalwet.

Pour Mme Vanessa Matz (cdH), il s’agit d’une pro-
position de loi bien structurée. Sa seule inquiétude 
concerne l’élargissement du champ d’application de la 
loi football aux matches amateur présentant un risque 
pour la sécurité nationale. Cette mesure risque en effet 
de générer des coûts supplémentaires, notamment pour 
les clubs amateurs et les clubs de jeunes. Qu’adviendra-
t-il si le club ne parvient pas à fi nancer les dispositifs 
supplémentaires en matière de sécurité? Ce problème 
doit absolument être résolu. 

Par ailleurs, la terminologie “un risque pour la sécurité 
nationale” est automatiquement liée à l’analyse de la 
menace. En d’autres termes, quelle est la relation de ce 
dispositif avec l’OCAM? Les pouvoirs locaux disposent 
de moyens très limités à cet égard. 

M. Alain Top (sp.a) retrouve dans le texte une série 
de propositions intéressantes, mais formule les réserves 
suivantes. Même selon les auteurs, une évaluation 
générale de la loi football s’impose; l ’élargissement 
du champ d’application doit, lui aussi, être évalué. En 
cas de relégation, un club conserve en effet un grand 
nombre de supporters, si bien que des risques subs-
tantiels de sécurité peuvent se poser lors de certains 
matches dans les divisions inférieures. Quoi qu’il en soit, 
les implications pour les clubs, la ligue, les administra-
tions locales et les zones de police doivent être étudiées. 

Il est en outre correct que la loi doit être adaptée 
sans délai à la nouvelle structure de notre compétition, 
mais nous le savions de longue date. L’intervenant 
préconise dès lors d’organiser des auditions avec une 
série d’intéressés.

M. Gilles Vandenburre (Ecolo-Groen) souligne que 
son parti est opposé à la sanction prévue à l’article 
11  de la proposition de loi, qui permet d’infl iger une 
interdiction de stade pour une durée de trois mois à cinq 
ans au mineur âgé de plus de quatorze ans au moment 
des faits. Il émet par ailleurs les mêmes réserves que 
les intervenants précédents. Il faut évaluer la loi football 
dans les plus brefs délais, de préférence au sein de cette 
commission. Il se demande en outre qui supportera 
les coûts supplémentaires découlant de cette mesure, 
liés notamment aux risques pour la sécurité lors des 
matches amateur.

Enfin, l ’intervenant demande plus de précisions 
concernant la perception immédiate d’une amende 
auprès des personnes en possession d’objets pyro-
techniques, prévue à l’article 22. 

Mme  Françoise Schepmans (MR) est favorable à 
la proposition de loi, mais plaide également pour une 
évaluation générale de la loi football.
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De heer Brecht Vermeulen (N-VA), hoofdindiener, kan 
akkoord gaan met het grootste deel van de gemaakte 
opmerkingen. Wel zijn er een aantal bemerkingen ge-
maakt die niet meer relevant zijn omdat in zijn amende-
ment de artikelen 2 tot en met 24 van het wetsvoorstel 
nr 1849/001 worden geschrapt en vervangen door de 
artikelen 2 tot 4 van het amendement (DOC 54 1849/02). 
Wel engageert spreker zich om later in deze commissie 
terug te komen met een meer uitgebreide tekst.

Het is juist dat een algemene evaluatie van de voet-
balwet nodig is: dit kan gebeuren bij de bespreking van 
de aangekondigde uitgebreide tekst ofwel kan men zelfs 
voorafgaand daaraan in de commissie reeds hoorzit-
tingen organiseren en hiermee rekening houden bij het 
fi naliseren van de teksten.

Het is inderdaad ook aangewezen om erop te letten 
dat niet teveel kosten worden doorgerekend aan de 
clubs, de politie en de lokale overheden. Deze kosten 
vloeien momenteel niet zozeer voort uit de wet maar 
eerder uit een aantal koninklijke besluiten, onder meer 
inzake stewards, camera’s, ticketing, enzovoort. De 
impact op deze koninklijke besluiten zal moeten worden 
nagegaan.

Spreker is verder akkoord dat een modernisering van 
het statuut van de stewards noodzakelijk is: er wordt 
immers veel van hen verwacht, onder meer ten ge-
volge van de lagere inzet van duurdere politiekrachten. 
Misschien zal in de wet zelf moeten worden bepaald 
hoe de veiligheidsanalyse moet gebeuren. In elk geval 
moet steeds de impact voor alle betrokken partijen 
worden nagegaan.

Momenteel geldt de voetbalwet niet voor de lagere 
afdelingen en dringt zich een uitbreiding van het toepas-
singsgebied op. Hoe ver deze uitbreiding zal gaan dient 
volgens spreker bedachtzaam te worden benaderd, 
namelijk enkel voor de wedstrijden waar dit echt nodig is.

Ten slotte heeft hij begrip voor de opmerkingen 
van de heer Vanden Burre, maar is hij van mening dat 
sancties proportioneel moeten zijn en niet teveel extra 
administratieve belasting mogen veroorzaken.

Hij besluit dat hoe dan ook hoorzittingen zullen wor-
den georganiseerd, maar vandaag gaat het over een 
minimale, doch zeer dringende hervorming.

Mevrouw Vanessa Matz (cdH) vraagt of de evalu-
atie reeds is aangevat en welke termijnen worden 
vooropgesteld.

M.  Brecht Vermeulen (N-VA), l ’auteur principal, 
peut souscrire à la majeure partie des observations 
formulées. Toutefois, une série des remarques ne sont 
plus pertinentes parce que dans son amendement les 
articles 2 à 24 de la proposition de loi n° 1849/001 sont 
supprimés et remplacés par les articles 2 à 4 de l’amen-
dement (DOC 54  1849/02). L’intervenant s’engage 
néanmoins à revenir ultérieurement au sein de cette 
commission avec un texte plus détaillé. 

Il est exact qu’une évaluation générale de la loi foot-
ball est nécessaire: celle-ci peut être réalisée lors de 
la discussion du texte détaillé annoncé ou on pourrait 
même organiser au préalable des auditions en commis-
sion et en tenir compte pour fi naliser les textes. 

Il s’indique en effet également de veiller à ce que 
l’on ne fasse pas supporter trop de frais aux clubs, à la 
police et aux autorités locales. Pour l’instant, ces frais ne 
découlent pas tellement de la loi mais plutôt d’une série 
d’arrêtés royaux relatifs entre autres aux stewards, aux 
caméras, à la billetterie, etc. Il faudra contrôler l’impact 
sur ces arrêtés royaux. 

L’intervenant convient en outre qu’une modernisation 
du statut des stewards s’impose: on attend en effet 
beaucoup d’eux, notamment en raison du moindre 
recours aux forces policières, qui coûtent plus cher. 
Il faudra peut-être défi nir dans la loi elle-même les 
modalités de l’analyse de sécurité. En tout cas, il fau-
dra toujours examiner l’impact pour toutes les parties 
concernées.

Actuellement, la loi football ne s’applique pas aux 
divisions inférieures et une extension de son champ 
d’application s’impose. Selon l’intervenant, il convient 
d’envisager cette extension avec circonspection, à 
savoir uniquement pour les matches où elle est vraiment 
nécessaire.

Enfi n, il comprend les observations formulées par 
M.  Vanden Burre, mais il estime que les sanctions 
doivent être proportionnées et ne doivent pas occa-
sionner une surcharge administrative trop importante. 

Il conclut en disant que des auditions seront de toute 
façon organisées. Il s’agit toutefois aujourd’hui d’une 
réforme minimale, mais extrêmement urgente. 

Mme Vanessa Matz (cdH) demande si l’évaluation a 
déjà été entamée et quels sont les délais prévus.
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De heer Brecht Vermeulen (N-VA), hoofdindiener, 
antwoordt dat volgens zijn informatie de voetbalcel 
reeds een schematische evaluatie heeft uitgevoerd en 
dit heeft gemeld aan het kabinet. Het is echter nog niet 
afgewerkt en er zijn nog geen documenten beschikbaar.

III. — ARTIKELSGEWIJZE 
BESPREKING EN STEMMINGEN

Artikel 1

Bij dit artikel wordt geen opmerkingen gemaakt.

Het wordt eenparig aangenomen.

Artikelen 2 tot en met 24

De heer Brecht Vermeulen (N-VA) dient een amende-
ment nummer 1 (DOC 54 1841/002) in, dat de artikelen 
2 tot 24 van het wetsvoorstel vervangt door drie nieuwe 
artikelen 2  tot 4. Spreker verwijst naar de algemene 
bespreking.

De commissie stemt vervolgens in met het voorstel 
van de heer Vermeulen om geen artikelsgewijze be-
spreking te houden en enkel het amendement nummer 
1 te bespreken.

Er worden verder geen opmerkingen meer gemaakt.

De artikelen 2 tot 4 worden achtereenvolgens aan-
genomen met 11 stemmen en 1 onthouding.

*
*     *

Het gehele wetsvoorstel, aldus geamendeerd en 
wetgevingstechnisch verbeterd, wordt aangenomen met 
11 stemmen en 1 onthouding.

 De rapporteur, De voorzitter, 

 Katja GABRIËLS Brecht VERMEULEN

M. Brecht Vermeulen (N-VA), auteur principal, répond 
que, selon ses informations, la cellule football a déjà 
procédé à une évaluation schématique et en a informé 
le cabinet. Ce processus n’est toutefois pas encore 
terminé et aucun document n’est encore disponible.

III. — DISCUSSION DES
ARTICLES ET VOTES

Article 1er 

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

Il est adopté à l’unanimité.

Articles 2 à 24

M. Brecht Vermeulen (N-VA) présente un amende-
ment (n° 1, DOC 54 1841/002), qui tend à remplacer les 
articles 2 à 24 de la proposition de loi par trois nouveaux 
articles numérotés de 2 à 4. L’intervenant renvoie à la 
discussion générale.

La commission souscrit ensuite à la proposition de 
M. Vermeulen de ne pas procéder à une discussion des 
articles et de limiter la discussion à l’amendement n° 1.

Aucune autre observation n’est formulée lors de la 
discussion.

Les articles 2 à 4 sont successivement adoptés par 
11 voix et une abstention.

*
*     *

L’ensemble de la proposition de loi, telle qu’elle a été 
amendée et corrigée sur le plan légistique, est adopté 
par 11 voix et une abstention.

 La rapporteuse, Le président,

 Katja GABRIËLS Brecht VERMEULEN
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